
Protokol N r 26/2009 

z posiedzellia Komisji O§wiaty i Kultury 


w dniu 2 czerwca 2009 r. 


Posiedzenie rozpoczitto 0 godz. \6.00 

Lista obecnosci i porzqdek obrad stanowiq zalqcznik do protokolu. 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyl czlonek doraznej Komisji ds opracowania 

staml placowek oswiatowych z terenu gminy Toszek radnyMichal Matheja. 

Ponadto w Komisji uczestniczyli : 
1.Z-ca Dyrektora SP w Toszku Pani Barbara Szpak 
2.Dyrektor SP w Pniowie Pani Elzbieta Wojcik 
3.Dyrektor SP w Kotulinie Pani Anna Pawlowska 
4.Dyrektor SP w Paczynie Pan Bogdan Dutkiewicz 
5.Dyrektor Przedszkola w Toszku Pani Grazyna Myszak 
6.Dyrektor Gimnazjum Pan Mariusz Podbrozny 
7.P.o Kierownika ZOPO Pani Cecylia Cieslik 
Przewodniczqca Komisji Pani Maria Bukowska powitala zebranych i 

przedstawila projekt porzqdku posiedzenia . 

Czlonkowie Komisji jednoglosnie przyjit1i proponowany porzqdek obrad. 

Komisja zapoznala si<t z przygotowanymi materialami I zal. do protokolu I 


Ad.l 
Przedszkole w Toszku 
W odpowiedzi na pytanie zadane na poprzednim posiedzeniu Dyrektor 
Przedszkola poinformowala , liczba dzieci zgloszonych do nauki j<tzyka 
mniejszosci I niemieckiego I wynosi 21 I z 2004r. - 6 z 20051'. - 15 I. 
Nauka b<tdzie prowadzona w ilosci 2 razy po 2 godz. 
Dzieci 6 letnie I 20031'. - 5 I bitd'l kontynuowaly naukit .i<tzyka z zajitc 
dodatkowych I odplatnych I w wymiarze 2 razy po 0,5 godz. 
Szkola Podstawowa w T oszku 
Z-ca Dyrektora szkoly Pani Barbara Szpak poinformowala , ze koszt realizacji 
planow na 2009 1'. pokrywanych z sUbwencji wskazuje na wynik dodatni w 
wysokosci 118.593 zlJednakze placowka realizuje rowniez zadania , ktore nie 
S'l zabezpieczane w subwencji I stolowka szk01na, dowoz uczniow oraz oddzial 
przedszkolny, a takze koniecznosc utworzenia n oddzialu przedszkolnego i II 
oddzialu swietlicy I spowoduje , ze Vv'Ynik dodatni zostanie zredukowany 
i vv'Yst'lPi minus. 
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Rodzice co prawda w oddziale przedszkolnym pokrywajqkoszt swiadczen 
wykraczaj'lcych poza podstawy programowe , obejmuj'lce zaj~cia edukacyjno
wychowawcze i opiekut1cze w wysokosci ok. 39 zl I uchwala Rady Miejskiej I 
jednakze koszty faktyczne Set wyzsze. 
Radny Siawomir Zarzecki zapytal ; czy 2 etaty na swietlicy to malo - co 
nauczyciele prowadzqcy swietlice robi'lw godz. miedzy 9.00 , a 12.00 ? 
Pani Szpak wyjasni1a , ze po 5 lekcji na swietlicy przebywa ponad 100 dzieci. 
Ponadto nauczyciele prowadzetcy swietlice wykorzystywani Set do realizowania 
zast~pstw - co w duzej mierze ograniczylo platne zast~pstwa. 
Szkoia Podstawowa w Pniowie 
Dyrektor plac6wki Pani Elzbieta W 6jcik w zwietzku z faktem znacznego 
przekroczenia wysokosci subwencji do planu na 2009 r. stwierdzHa , ze b~dzie 
prowadziJa dzia1ania w kienmku wygospodarowania oszcz~dnosci . 
Pierwszym dzialaniem jest rezygnacja z p1atnych k61 zainteresowat1 I ok. 13.000 
zl I , a kolejnym - pol'lczenie : 
- zaj~c w-fw klasach 4 i 5 10k. 8.150 z1 I 
- gry i zabawy w klasach 2 i 3 10k. 2.000 Z1 I 
J~zyka mniejszosci uczy si~ 100% uczni6w. 
W dalszej wypowiedzi Pani Wojcik podkreslHa , ze w srodkach z samej 
sUbwencji plac6wka sobie nie poradzi , ale b~det wprowadzane oszcz~dnosci . 
Szkofa Podstawowa w Paczynie 
Dyrektor szkoly Pan Bogdan Dutkiewicz podkreslil , ze frekwencja uczniow 
wynosi 93,13%, a nauczycieli 97,32%. Szkola w Paczyniejestjedynet 
plac6wket, ktora nie ponosi kosztow dowozu i koszt6w swietlicy , jednakze 
wytwarza duzy koszt w postaci nieekonomicznej kotlowni . Niezaakceptowany 
przez Rad~ projekt termomodernizacji ogrzewania mialby znacz'lcy wplyw na 
plusowe zbilansowanie I plany ,a subwencja I.Wymianajedynie pieca moze 
zbilansowac koszty 0 ok. 20 - 30 tys zl .Ponadto w nieprzyj~tej propozycji 
zakladano takze przeniesienie oddzialu przedszkolnego do szkoly , co r6wniez 
mia10by wp1yw na obnizenie koszt6w. 
Wzrastaj'tca liczba uczni6w przyniesie wynik I subwencja - plany I bliski zeru 
dopiero od 2011 1'. 

Szko1a Podstawowa w Kotulinie 
Dyrektor szkoly Pani Anna Pawlowska poinformowaia , ze spadek uczniow 
j~zyka mniejszosci do liczby 82 spowodowal wzrost subwencji - co w 
ostatecznosci placowce przynioslo dodatni wynik tinansowy. 
W zwi'lzku z ustawowym obowi'tzkiem przepracowania przez nauczyciela 
1 godz. dodatkowej - wydano polecenie , aby przedstawiono plany - co 

nauczyciel widzi jako konieczne do uzupelnienia. 

Przedstawione propozycje mog't prowadzic do cz~sciowej rezygnacji z 

prowadzenia k6lek platnych z budzetu gminy. 
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Gimnazjum w Toszku 
Dyrektor placowki stwierdzif , ze opracowana analiza pokazuje , iz koncowy 
wynik finansowy Gimnazjum jest ujemny.Znaczqcy wplyw na takl.{ sytuacj~ 
maj'-l koszty dowozu oraz koszty stolowki. 
Pan Podbrozny poinfonnowal , ze zwrocil si~ do Kuratorium 0 w)'jasnienie : 
czy jest mozliwosc rownoczesnego nauczania j~zyka niemieckiego jako j~zyka 
nowozytnego i j~zyka mniejszosci narodowej.Po uzyskaniu pozytywnej 
odpowiedzi mozna by zrezygnowac z nauki j~zyka iJ:ancuskiego. 
L'-lczenie klas nie jest dobrym rozwiqzaniem , gdyz spowoduje spadek wynikow 
nauczal1l a. 
Omawia.il.{c spraw~ swietlic szkolnych Dyrektor podkreslil , ze kazde dziecko 
przebywaj'-lce w placowce musi miet zapewnion'-l opiek~.Poza tym nauczyciele 
prowadz'-lcy zaj~cia na swietlicy cz~sto S'-l wykorzystywani do wykonywania 
zast~pstw. 

Po wyczerpaniu dyskusji Przewodnicz'-lca Komisji podzi~kowala Dyrektorom 
placowek oswiatowych za udzielone wyjasnienia. 

\V podsumowaniu dyskusji nad przebiegiem spOtkaI1 z Dyrektorami placowek 
oswiatowych Pan Michal Matheja podkreslil , ze cieszy go roznica I plany , a 
subwencja I mi~dzy rokiem 2008 , a 2009 .Dzialania Komisji sklaniajq 
Dyrektorow do przygl'-ldania si~ wydatkom.Koncowe wnioski radnego 
dotyczyly: 
11 wynikow nauczania - aby srednie z naszej gminy dogonity sredniq krajow'-l 
21 d'-lzenia do zachowania rownowagi pomi~dzy dochodami , a wydatkami 
31 racjonalnego podzialu dzieci klas "0" pomi~dzy szkol~ i przedszkole 

Po wyczerpaniu dyskusji Przewodnicz'-lca Komisji Pani Maria Bukowska 
podzi~kowala za udzial i zakOl1czyla posiedzenie 0 godz. 17.45 

Przewodnicz'-lca Komisji 

Maria Bukowfka 

,~~~I~\J ' 

http:narodowej.Po

